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Folketingets Miljø- og Fødevareudvalg   Den 26. marts 2019 

Christiansborg 

1240 København K 

 
 

Miljø- og fødevareministerens besvarelse af spørgsmål nr. 623 (MOF alm. del) stillet den 28. februar 

2019 efter ønske fra Øjvind Vilsholm (EL). 

Spørgsmål nr. 623 

”Kan ministeren oplyse, hvorfor det er planlagt at fælde mere end 150-årige bøge i Søskoven i 

Gribskov, når disse alene skal anvendes til flis?” 

 

Svar: 

Jeg har forelagt spørgsmålet for Naturstyrelsen, der oplyser følgende: 

 

”Søskoven i Gribskov drives efter Naturstyrelsens principper om naturnær skovdrift. Når 
Naturstyrelsen fælder ældre bøgetræer, sker det primært for at realisere værdifuldt gavntræ, som 

bruges til produktion af møbler, gulve med videre. Derfor vil det helt overvejende kun være trætoppen 

fra de ældre træer, der anvendes til flis. Det kan undtagelsesvis forekomme, at der fældes bøgetræer, 

som ikke har den forventede kvalitet, og i det tilfælde anvendes hele træet evt. til flis”  
 

Jeg kan desuden henvise til besvarelsen af spørgsmål nr. 612 og 624.  

 

 

 

 

Jakob Ellemann-Jensen / Peter Ilsøe 
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